# 國立臺灣師範大學生命科學系博士學位候選人資格考試實施要點 Directives Governing Implementation of Ph.D. Candidate Qualifying Examination, Department of Life Sciences, National Taiwan Normal University

中華民國 83年1月21日 82學年度第2次系所務會議通過 中華民國 83年1月28日報教務處核備 中華民國 91 年 8 月 5 日 91 學年度第 1 次研究生教育委員會會議通過 中華民國 92 年 6 月 10 日 91 學年度研究生教育委員會第 10 次會議修訂通過 中華民國 92 年 6 月 23 日 91 學年度第 4 次系務會議通過 中華民國 97年4月17日 96學年度研究生教育委員會第5次會議修訂通過 中華民國 97年6月3日 96學年度第3次系務會議臨時會議通過 中華民國 97年6月 30日 96學年度第4次系務會議通過 Passed by the 2nd Departmental and Institute Affairs Meeting, Academic Year 1993-19 on January 21, 1994 Filed for reference by the Academic Affairs Office on January 28, 1994 Passed by the 1st Graduate Education Committee Meeting, Academic Year 2002-03 on August 5, 2002 Amended by the 10th Graduate Education Committee Meeting, Academic Year 2002-03 on June 10, 2003 Passed by the 4th Departmental Affairs Meeting, Academic Year 2002-03 on June 23, 2003 Amended by the 5th Graduate Education Committee Meeting, Academic Year 2007-08 on April 17, 2008 Passed by the 3rd Ad Hoc Departmental Affairs Meeting, Academic Year 2007-08 on June 3, 2008 Passed by the 4th Departmental Affairs Meeting, Academic Year 2007-08 on June 30, 2008

- 一、本實施要點依據本校「研究生博士暨碩士學位考試實施要點」第十四條之
  規定訂定。
- 1. The Directives are formulated in accordance with Article 14 of the "Directives Governing Implementation of Master's or Doctoral Degree Examinations".

## 二、研究生應於修業之第三學年結束前,申請「博士學位候選人資格考試」 (以下簡稱「資格考試」)。

- 2. A postgraduate student shall put forward a qualifying examination application before the end of the third academic year.
- 三、研究生申請「資格考試」,依下列規定辦理:
  - 1、於每年三月或十月提出申請,其他時間不接受申請。
  - 2、填具「博士學位候選人資格考試申請書」,經該生課程指導委員會審核 同意後推薦送系。
  - 3、申請時須檢附原審核通過之博士研究生修業計畫書及博士班歷年成績單。
- 3. Application for the qualifying examination by a postgraduate student shall be handled in accordance with the following provisions:
  - (1) Applications should be made in March or October of each year.
  - (2) The application form for qualifying examination shall be filled and submitted to the department after being reviewed and approved by the student's Curriculum Committee.
  - (3) The approved research plan and results transcripts of the doctoral program should be attached to the application form.

- 四、博士學位候選人資格考試依下列規定辦理:
  - 「資格考試」以筆試方式舉行,考試科目為各研究生之主修科目三科, 考試科目經由該生課程指導委員會提出建議,送研究生教育委員會核備。
  - 2、「資格考試」日期由本系安排,考試時間以每科三小時為原則。
  - 3、「資格考試」各科成績以一百分為滿分,七十分為及格。
  - 4、「資格考試」不及格而修業年限尚未屆滿者,得於次學期申請重考不及 格科目,惟各科目的重考以一次為限,重考仍不及格者,依本校「學則」 第60條之規定,勒令退學。
- 4. The qualifying examination shall be conducted in accordance with the following provisions:
  - (1) The "qualifying examination" shall be conducted by written examination on the three major subjects of each student. The subjects shall be recommended by the student's Curriculum Committee and submitted to the Graduate Education Committee for approval.
  - (2) The date of "qualifying examination" is arranged by the department, and the examination time is three hours for each subject.
  - (3) The passing mark for the written examination is 70 out of 100 for each subject.
  - (4) When the candidate fails, if they have not reached the time limit for completion of the degree, they can apply to retake the examination for the subjects they failed in the next semester; the examination for each subject can only be retaken once. In the event of second failure, the student should be ordered to end their studies in accordance with Article 60 of the University Guidelines.

### 五、各研究生之「資格考試」委員名單,由指導教授與研究生教育委員會會商 推薦,送請主任聘請。

5. The advisor and the Graduate Education Committee decide the list of qualifying examination committee members for each postgraduate student and send them to the dean for recruitment.

#### 六、本實施要點未盡事宜,悉依據教育部及本校有關規定辦理。

6. Anything not mentioned in the Directives shall be subject to the relevant rules of the Ministry of Education and the university.

#### 七、本實施要點經系務會議通過,並送教務處核備後實施,修訂時亦同。

7. The Directives shall be approved by the Department Affairs Meeting and submitted to the Academic Affairs Office for reference before being promulgated and implemented. The same applies to revisions.